

National Yang Ming Chiao Tung University Guidelines for Student Merit and Demerit Procedures and Conduct Assessments

國立陽明交通大學學生獎懲及操行成績評定要點

Enacted at the first meeting of National Yang Ming Chiao Tung University Student Merit and Demerit Committee on June 25, 2021

Enacted at the first meeting of National Yang Ming Chiao Tung University Student Merit and Demerit Committee on March 29, 2022

Enacted at the first meeting of National Yang Ming Chiao Tung University Student Merit and Demerit Committee on January 8, 2024

Enacted at the first meeting of National Yang Ming Chiao Tung University Student Merit and Demerit Committee on January 7, 2026

110.6.25 本校 109 學年度第 2 學期第 1 次學生獎懲委員會議通過

111.3.29 本校 110 學年度第 2 學期第 1 次學生獎懲委員會議通過

113.1.08 本校 112 學年度第 1 學期第 1 次學生獎懲委員會議通過

115.1.07 本校 114 學年度第 1 學期第 2 次學生獎懲委員會議通過

一、Student conduct assessments are based on the present Guidelines.

本校學生操行成績之考核評定，依本要點行之。

二、After the implement of the Guidelines, students' conduct scores are no longer displayed on their report cards. Instead, students must apply for the issuance of a conduct score certificate as required.

本要點開始施行後，量化之操行成績不再呈現於學生成績單。學生得依其需求申請發給操行成績證明書。

三、The Guidelines outline standard, fair procedures for all departments when assessing student conduct.

Student conduct scores are divided into five letter grades:

本要點之目的，在於使各系(班)所評定學生操行成績時統一標準作法、力求公允。

學生操行成績之等第，分為五等：

(一) A+ denotes a score of 90–100.

90 分以上至 100 分者為優等(相當於 A+)。

(二) A denotes a score of ≥ 80 and < 90 .

80 分以上不滿 90 分者為甲等(相當於 A)。

(三) B denotes a score of ≥ 70 and < 80 .

70 分以上不滿 80 分者為乙等(相當於 B)。

(四) C denotes a score of ≥ 60 and < 70 .

60 分以上不滿 70 分者為丙等(相當於 C)。

(五) D denotes a score of < 60 .

不滿 60 分者為丁等，不及格(相當於 D)。

四、Student merits and demerits affect the conduct score in the following manner:

學生如有應受獎懲事項，其加減操行分數之規定如下：

(一) A commendation, minor merit, and major merit increase a student's conduct score by 1, 3, and 9 points, respectively.

記嘉獎一次加1分，記小功一次加3分，記大功一次加9分。

(二) An admonition, minor demerit, and major demerit reduce a student's conduct score by 1, 3, and 9 points, respectively.

記申誡一次減1分，記小過一次減3分，記大過一次減9分。

五、Student conduct scores are calculated for each semester. Each student starts with a score of 85, and students with a conduct score of < 60 are considered to have failed and shall be expelled. A score of 100 is considered to represent full marks.

學生操行成績之計算，以學期為單位。其操行成績一律以85分為基本分數，60分為及格，不及格者應予退學。以100分為滿分。

六、All faculty members of the University may suggest rewards and punishments for students with merits and demerits, respectively, after compiling information on student conduct. The suggestions are submitted to the Guidance and Counseling Department of the Office of Student Affairs.

全校教職員得對具有特殊優劣事蹟之學生，列舉事實，依學生獎懲實施辦法給予獎懲建議，送生活輔導組辦理。

七、Students' conduct scores are calculated by adding and deducting points according to their merits and demerits. Each students' merits or demerits are recognized throughout his or her time in the University; they are not limited to the semester during which the merits or demerits are given.

學生操行成績評分計算方式為基本分數加減獎懲分數等於實得分數。
學生所受獎懲事項，均以學生在校期間累計之，不以學期為限。

八、The conduct scores of students in the Bachelor Degree Program of System Engineering and Technology are calculated on the basis of the student conduct assessment guidelines of the National Defense University.

系統工程與科技學士學位學程之操行成績依國防大學學員生德行成績辦理。

九、The Guidelines shall be implemented upon approval by the Student Merit and Demerit Committee. Any amendments shall be processed accordingly.

本要點經學生獎懲委員會通過後呈校長核定後實施，修正時亦同